
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Spraw 
Społecznych w dniu 21 listopada 2022 roku 

Szkoła Podstawowa w Podkowie Leśnej ul. Jana Pawła II 20 
 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju 
- Magdalena Eckhoff – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska (KGiR,KSS) 
- Karolina Likhtarovich (KSS) 
– Jacek Matłacz (KGiR,KSS) 
- Wojciech Sancewicz (KSS) 
- Małgorzata Janus (KSS) 
- Dąbrówka Smolny (KGiR) 
- Paweł Dziekański (KSS) 
- Małgorzata Łaskarzewska (KGiR) 
– Wojciech Żółtowski (KGiR) 

oraz 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Mariola Stecko 
Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy w Podkowie Leśnej Agnieszka Hein 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka 
Zastępca Kierownika Ref. Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Artur Niedziński 
 

PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
Część wspólna posiedzenia dla obu Komisji 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 
3. Analiza i opiniowanie projektu budżetu miasta na 2023 rok i projektu WPF na lata 2023-
2040. 
4. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto Podkowa 
Leśna jest organem prowadzącym, 
b. regulaminu parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” w Mieście Podkowa Leśna, 
c. ustalenia zasad i trybu korzystania z obiektu i urządzeń na nim usytuowanych – zespołu 
torów rowerowych typu „PUMPTRACK” i „SKILLTRACK”, będącego własnością Miasta 
Podkowa Leśna. 
Część posiedzenia dla KGiR: 
5. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2040, 
b. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2022 rok, 
6. Sprawy różne. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 



Ad. 1) 

Przewodniczące Komisji wspólnie rozpoczęły posiedzenie o godzinie 19.03,  przywitały 
obecnych na posiedzeniu 5 członków Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz 7 członków Komisji 
Spraw Społecznych po czym stwierdziły kworum. Porządek posiedzenia został wyświetlony. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji KGiR zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia 
Komisji Gospodarki i Rozwoju z 22 września 2022 roku. 
W wyniku głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Komisji KSS zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych z 7 września 2022 roku. 
W wyniku głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

O godzinie 19.06 do obrad dołączyła Radna Dąbrówka Smolny. Obecnych 6 członków Komisji 
Gospodarki i Rozwoju.   

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że we wnioskach do budżetu miasta nie został 
ujęty zgłoszony przez nią wniosek o zapewnienie środków na dofinansowanie do metody 
leczenia niepłodności in vitro. 
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. upoważnień dla burmistrza związanych z budżetem. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że Burmistrz Miasta jest upoważniony do 
dokonywania drobnych przesunięć w zakresie realizacji zadań w budżecie. Zmiany te 
wprowadzane są stosownym zarządzeniem burmistrza.  
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. gospodarowania odpadami komunalnymi. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że w 2023 roku planowane jest wydanie 
na ten cel kwoty 1.755.700,00 zł. Zazwyczaj pod koniec roku jest ok.100.000 zł zaległości 
wynikających z braku uiszczania opłat za odbiór odpadów.  
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że dopłata z budżetu gminy do odbioru odpadów 
wynosi około 1/3 całości kwoty, ponieważ koszty wywozu odpadów są wyższe niż wpłaty 
mieszkańców z tego tytułu. Podwyższenie kwoty opłaty o 3 zł za 1m³ wody zrównoważyłoby 
kwoty dochodów i wydatków, dzięki czemu gmina nie musiałaby już dokładać do wywozu 
odpadów. Zgodnie z przepisami, do 1 kwietnia 2023 r. stawka za odbiór odpadów 
komunalnych może wynosić maksymalnie 14,50 zł.  
 



Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. wysokości kwoty z podatku od osób prawnych 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że informacja o wysokości kwoty pochodzi 
z Ministerstwa Finansów i nie jest ustalana przez gminę.  
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. wpływów z dzierżawy terenu i najmu lokali 
użytkowych. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że większość umów jest waloryzowana o 
wskaźnik inflacji, dzięki czemu dochody z tych umów mogą być w przyszłości wyższe.  
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. odszkodowania dla osób fizycznych za grunty zajęte 
pod drogi.  
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że termin wypłat odszkodowań nie zależy od 
gminy i wypłaty będą odbywać się również w przyszłym roku. Wysokość odszkodowań jest 
określana na podstawie wyceny rzeczoznawcy.  
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. kwoty 200.000 zł przeznaczonych na działalność 
usługową związaną ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego.  
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że kwota ta jest zarezerwowana na rozliczenie 
umowy, która została już zrealizowana. Zgodnie z umową, wypłata ostatniej części 
wynagrodzenia odbędzie się po uchwaleniu studium.  
 
Przewodnicząca KGiR zapytała czym jest dodatkowe wynagrodzenie roczne dot. rady gminy. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że jest to koszt obsługi rady miasta przez 
pracownika administracyjnego i informatyka.   
 
Przewodnicząca KGiR zapytała z czym związany jest wzrost wydatków na Centrum Usług 
Wspólnych. 
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że wzrost ten jest spowodowany podwyższeniem 
kosztów wykorzystywanego systemu komputerowego i księgowego.  
 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że pomoc dla osób z Ukrainy jest w pełni 
finansowana ze środków państwa i nie jest wspomagana z budżetu gminy.  
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział,  że w tym roku weszła ustawa narzucająca  
obowiązek finansowania ochotniczej straży pożarnej gminom, które nie mają takiej straży w 
innych gminach. Obecnie Miasto jest na etapie negocjowania kosztów ze strażakami z 
Milanówka w celu podpisania porozumienia.    
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. wydatków na oświatę. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że na cały system oświaty w Podkowie 



Leśnej wydatkowanych jest ok. 15 mln, a subwencja oświatowa wynosi trochę ponad 9 mln. 
Każdego roku gmina musi dołożyć z własnych środków ok. 30% całości kosztów oświaty. W 
2023 roku przyznana subwencja jest o 2 mln wyższa niż w tym roku.  
 
Dyrektor szkoły Agnieszka Hein powiedziała, że pensje pracowników są w pełni finansowane z 
subwencji oświatowej. Ze środków gminy finansowane są m.in.: wynagrodzenie osób 
pracujących w świetlicy, stołówka, dowóz uczniów, dokształcanie nauczycieli, dodatkowe 
zajęcia z matematyki i zajęcia doszkalające przed egzaminem ósmoklasisty.  
 
Przewodnicząca KSS zapytała czy będą zapewnione środki na dodatkowe lekcję matematyki w 
przyszłym roku szkolnym.  
Dyrektor szkoły Agnieszka Hein powiedziała, że ze względu na możliwe podwyżki nauczycieli 
w chwili obecnej nie wiadomo czy wystarczy środków na realizację tych zajęć.  
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. wzrostu dofinansowania dla Centrum Kultury i 
Inicjatyw Obywatelskich. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że już w tym roku zabrakło środków 
finansowych na energię potrzebną do funkcjonowania budynku CKiIO. Zakładając, że w 
przyszłym roku koszty energii nadal będą rosły, przyszłoroczny budżet na ten cel został 
odpowiednio zwiększony.  
 
Przewodnicząca KSS zapytała czy w przyszłorocznym budżecie zabezpieczone zostały środki 
na wykonanie monitoringu na obiektach sportowych miasta. 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że obecnie w gminie działa 21 kamer, a kolejne są 
co jakiś czas montowane. Podgląd monitoringu jest w Urzędzie Miasta lub w Posterunku 
Policji w Podkowie Leśnej. Gmina będzie startowała w konkursach o dofinansowanie, co 
umożliwiłoby sfinansowanie przedłużenia światłowodu i podpięcia kamer na wszystkich 
wylotach z miasta.  
 
Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. możliwości użytkowania boiska poza godzinami 
pracy szkoły.  
Zastępca Kierownika Ref. PRM Artur Niedziński powiedział, że odbyła się Komisja Rady Miasta 
podczas, której omawiany był ten temat i rozpatrywane były różne propozycje rozwiązania 
tego problemu. Obecnie ze względu na sezon zimowy jak również trwające pracę na terenie 
boiska, sprawa ta została wstrzymana.  
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła przegłosowanie projektu budżetu 
miasta na 2023 rok. 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 



Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła  przegłosowanie projektu budżetu 
miasta na 2023 rok. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że gmina składa wnioski o wszelkie 
dofinansowania jakie tylko ma szanse uzyskać.  
 

Ad. 4) 

a)  

Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że zmiana w regulaminie dotyczy awansu 
zawodowego, w związku ze zmianą przepisów w zakresie nauczycieli stażystów. W ramach 
awansu zawodowego nauczyciele dzielą się na początkujących, mianowanych i 
dyplomowanych. W regulaminie dodane jest nowe stanowisko mentora, który opiekuje się 
nauczycielami. 
 
Dyrektor szkoły Agnieszka Hein poprosiła o zwiększenie maksymalnej wysokości dodatku 
motywacyjnego. Dzięki temu dyrektor będzie mogła zaproponować wybranym nauczycielom 
warunki wynagrodzenia na podobnym poziomie co okoliczne szkoły i zatrzymać ich w swojej 
kadrze. Poprosiła również o zwiększenie maksymalnej wysokości wynagrodzenia zastępcy 
dyrektora. Obecnie wynagrodzenie jest niewspółmierne do odpowiedzialności i ogromu 
obowiązków osoby zatrudnionej na tym stanowisku.  
 
Radni zawnioskowali o poprawę uzasadnienia do projektu uchwały i uszczegółowienie 
zawartego w nim wyjaśnienia. 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto 
Podkowa Leśna jest organem prowadzącym” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto 
Podkowa Leśna jest organem prowadzącym” 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 



b)  

Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że po 6 latach blokowania inwestycji przez Ligę 
Ochrony Przyrody udało się wykonać parking. Parking Park&Ride został wykonany na terenie 
bezpłatnie użyczonym przez PKP i ze środków unijnych, dzięki czemu Miasto nie przeznaczyło 
na ten cel żadnych środków. Parking posiada 46 miejsc parkingowych. Obecnie obowiązujący 
regulamin został przyjęty przez Burmistrza Miasta. By dokończyć trwałość projektu unijnego 
regulamin musi zostać przyjęty przez Radę Miasta. Po zakończeniu remontu drugiego toru 
WKD, będzie możliwość wykonania do 110 miejsc parkingowych.  
 
Przewodnicząca KSS zadała pytanie jakie są sposoby egzekwowania regulaminu parkingu. 
Zastępca Kierownika Ref. PRM Artur Niedziński powiedział, że póki co nie jest możliwe 
egzekwowanie czy na parkingu parkują osoby korzystające z transportu publicznego, tak jak 
to jest zapisane w regulaminie.  
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „regulaminu parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” w Mieście Podkowa Leśna” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „regulaminu parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” w Mieście Podkowa Leśna” 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c)  

Przewodnicząca KGiR zadała pytanie dot. godzin korzystania z obiektu. 
Zastępca Kierownika Ref. PRM Artur Niedziński powiedział, że oświetlenie na pumptracku 
wyłącza się dopiero o godzinie 22.15, tak by nawet zimą zapewnić osobom korzystającym 
dobrą widoczność.  
 
Radna Karolina Likhtarovich zadała pytanie czym jest skilltrack. 
Zastępca Kierownika Ref. PRM Artur Niedziński powiedział, że jest to jeden z trzech 
wykonanych torów wyróżniający się tym, że jeździ się na nim po drewnianych kładkach dzięki 
czemu można ćwiczyć balansowanie ciałem na rowerze.  
 
Radny Wojciech Żółtowski zadał pytanie dot. umiejscowienia apteczek na pumptrack. 
Zastępca Kierownika Ref. PRM Artur Niedziński powiedział, że apteczki są zamieszczone nisko, 
ponieważ umożliwia to dzieciom skorzystanie z nich. Skrzynki apteczek były dwukrotnie 
naprawiane, a wkłady były wymieniane 4 razy ze względu na zużycie. 
 



Radna Małgorzata Łaskarzewska zaproponowała wykonanie ograniczeń lub bramek przy 
wyjściu z pumptracka zapewniających bezpieczeństwo dla małych dzieci, które wyjeżdżając z 
obiektu kierują się z rozpędu w stronę jezdni. 
 
Przewodnicząca KSS zwróciła uwagę na niebezpiecznie pochylone drzewa na terenie 
pumptracka.  
Zastępca Kierownika Ref. PRM Artur Niedziński powiedział, że drzewa są pochylone w stronę 
rowu i nie są na tyle niebezpieczne by kwalifikowały się do wycięcia. Co więcej, stan 
drzewostanu przy obiekcie jest na bieżąco monitorowany.  
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „ustalenia zasad i trybu korzystania z obiektu i urządzeń na nim usytuowanych – 
zespołu torów rowerowych typu „PUMPTRACK” i „SKILLTRACK”, będącego własnością 
Miasta Podkowa Leśna” 
Wyniki głosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „ustalenia zasad i trybu korzystania z obiektu i urządzeń na nim usytuowanych – 
zespołu torów rowerowych typu „PUMPTRACK” i „SKILLTRACK”, będącego własnością 
Miasta Podkowa Leśna” 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad. 5) 

a)  

Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że w uchwale budżetowej po stronie 
dochodów wprowadzone zostały dochody z opłaty alkoholowej oraz zwiększenie rezerwy 
subwencji ogólnej o kwotę 132.610 zł. Po stronie wydatków bieżących dokonano 
przeniesienia środków z oświetlenia ulic na energię w budynkach komunalnych i budynkach 
użyteczności publicznej. Po stronie wydatków inwestycyjnych przeniesiono środki 
zarezerwowane na rewitalizację parku miejskiego oraz przebudowę ulicy Gołębiej do budżetu 
przyszłorocznego. W Wieloletniej Prognozie Finansowej są zmiany związane z inwestycjami 
planowanymi w 2023 roku.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska zadała pytanie dot. remontu dróg. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że ze względu na przedłużające się 
procedury i opóźnienie w przekazaniu dofinansowania na remont ul. Gołębiej, wykonanie 
tego zadania musiało zostać przeniesione na 2023 rok. W budżecie na 2023 rok są 
zarezerwowane środki na remonty bieżące i przebudowy dróg.   



 
Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2022-2040” 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Radni opiniowali projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa 
Leśna na 2022 rok” 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Członkowie Komisji wspólnie zarządzili zmianę porządku obrad polegająca na usunięciu 
punktu dot. opiniowania projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Podkowa Leśna”. 
W wyniku jednomyślnego głosowania, nowy porządek obrad został przyjęty.  
 

Ad. 6) 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że od początku pełnienia przez nią funkcji radnej nie 
widziała by jakikolwiek ze zgłoszonych przez Komisję wniosków do budżetu Miasta Podkowa 
Leśna został zrealizowany. W przypadku kiedy w budżecie nie ma środków na realizacje 
dużych inwestycji, gmina mogłaby przychylić się do wniosków Radnych, których realizacja nie 
kosztowałaby dużo, jak np. ławki lub bramki przy pumptrack. Powiedziała, że Radni powinni 
mieć większe możliwości co do wydatkowania środków w budżecie Miasta.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że duże inwestycje w gminie są realizowane bez 
konieczności wnioskowania o nie Radnych i dotyczą one całej społeczności, a nie jedynie 
niewielkich grup mieszkańców.  
 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że żaden ze zgłoszonych przez nią wniosków do 
budżetu Miasta, nie został jak dotąd zrealizowany, pomimo niewielkich kosztów wykonania.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że w perspektywie dwóch kadencji, w których 
jest Radną, bardzo niewiele wniosków zgłoszonych przez Komisje zostało ujętych w budżecie i 
zrealizowanych. W budżecie na 2023 rok nie został ujęty żaden ze zgłoszonych przez nią 
wniosków.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że Radni podczas Komisji pracują w celu wypracowania 
wspólnych wniosków do budżetu Miasta, a nie wniosków pojedynczych Radnych. 
 
Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że Radni podczas Komisji nie pochylili się nad 
zgłoszonym przez nią wnioskiem do budżetu miasta o zapewnienie środków na 
dofinansowanie do metody leczenia niepłodności in vitro. 



Przewodnicząca KGiR powiedziała, że wynikło to z niedopatrzenia.  
 
Radny Jacek Matłacz powiedział, że od 4 lat składa wnioski do budżetu o wykonanie 
spowolnień na ulicach w całej gminie. Powiedział, że pomimo wniosków na ulicy Cichej nadal 
nie zostały wykonane spowolnienia, przez co w oczach mieszkańców swojego okręgu czuje 
się bezradny.  
 
Przewodnicząca KGiR powiedziała, że przygotuje dla członków Komisji informacje dotyczącą 
ilości wniosków zgłoszonych przez Komisje, które zostały ujęte w budżecie Miasta.  
 
Ad. 7) 
Nie zgłoszono wolnych wniosków.  

Ad. 8) 

Przewodnicząca KSS zamknęła posiedzenie Komisji Spraw Społecznych o godzinie 21.00. 

Przewodnicząca KGiR zamknęła posiedzenie Komisji Gospodarki i Rozwoju o godzinie 21.50.  

 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

Przewodnicząca Komisji  
            Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
           Bożena Majewska 

 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

        Spraw Społecznych  
/-/ 

Magdalena Eckhoff 

 

 


